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Radny Rady Gminy Buczkowice 

 

 

Odpowiadając na Pana interpelację złożoną podczas XLVI sesji Rady Gminy Buczkowice 

w dniu 26 października br., dotyczącą umożliwienia prowadzenia dalszych treningów dla dzieci 

po 1 grudnia br. na sali gimnastycznej w Godziszce uprzejmie informuję, że: 

 art. 37 ustawy z dnia 7 października 2022 r.  o szczególnych rozwiązaniach służących 

ochronie odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku w związku z sytuacją na rynku 

energii elektrycznej nakłada na mnie obowiązek zmniejszenia całkowitego zużycia 

energii elektrycznej w zajmowanych budynkach (…) oraz przez wykorzystywane 

urządzenia (…) o 10% w grudniu br. w stosunku do średniorocznego zużycia z lat 2018-

2019 oraz o 10% w roku 2023 w stosunku do roku 2022, 

 ustawodawca wymaga od jednostek sektora finansów publicznych pełnienia wzorcowej 

roli w zakresie efektywności energetycznej w niezwykle ciężkiej sytuacji na rynku 

energii, wynikającej z konfliktu zbrojnego prowadzonego przez Federację Rosyjską na 

terenie Ukrainy, i nie pozostawia tutaj pól manewru – za niedostosowanie się do ww. 

przepisów będą nakładane kary pieniężne, 

 zaoszczędzenie obowiązkowych 10% energii elektrycznej jest niezmiernie trudne, 

ponieważ działania mające na celu zmniejszenie jej zużycia podejmujemy od lat i nie 

mamy już możliwości w tym zakresie bez wprowadzania ograniczeń w eksploatacji 

budynków i urządzeń, 

 szczególnie trudne będzie osiągnięcie tej obniżki w grudniu br. z uwagi na to, że 

w okresie do którego będziemy porównywać zużycie energii, nie funkcjonowała ani 

oświetlona ścieżka pieszo-rowerowa ani Ośrodek Edukacji Ekologicznej, które oddano 

do użytkowania dopiero w 2020 roku, oraz z uwagi na fakt, że jest to miesiąc, w którym 

dni są najkrótsze w ciągu całego roku, więc zużywa się najwięcej energii na oświetlenie 

- w związku z czym muszę podjąć decyzje, które będą dla mieszkańców uciążliwe – 

w tym co najmniej zupełne wyłączenie z użytkowania basenu oraz popołudniowego, 

generującego zużycie energii, korzystania z sal gimnastycznych we wszystkich 

szkołach gminy, na razie przez podmioty zewnętrzne, oraz wyłączenie części lamp przy 

ścieżce pieszo-rowerowej, 

 bardzo prawdopodobne jest również to, że pojawi się także konieczność wyłączania 

oświetlenia ulicznego przez kilka nocnych godzin – to kolejne utrudnienie, z którym 

być może będą musieli zmierzyć się nasi mieszkańcy, a którego bardzo chciałbym 

uniknąć, 

 priorytetem jest dla mnie utrzymanie podstawowego procesu edukacyjnego w szkołach 

i przedszkolach - i będę robił wszystko by osiągnąć wskazany przez ustawodawcę cel 

bez przechodzenia na naukę zdalną, co dotknęłoby ogromnie całą społeczność gminy, 



 rozumiem troskę zarządu klubu „Beskid Godziszka” oraz rodziców i trenerów dzieci 

biorących udział w zajęciach sportowych w szkole w Godziszce – i sam ją podzielam – 

fakt prężnie działających klubów sportowych, zaangażowanych w tę działalność 

rodziców oraz, co za tym idzie, zdrowszych i szczęśliwszych dzieci jest dla mnie 

źródłem radości i satysfakcji, a konieczność ograniczeń w korzystaniu z wybudowanej 

z ogromnym wysiłkiem bazy sportowej budzi mój sprzeciw i smutek – niestety, na ten 

moment nie widzę innych możliwości wywiązania się z obowiązku nałożonego przez 

ustawodawcę, 

 odnosząc się do wskazanych w Pana interpelacji propozycji obniżenia zużycia energii 

przez klub „Beskid Godziszka” polegających na rezygnacji z treningów na sali 

gimnastycznej w Rybarzowicach, zmniejszeniu liczby godzin oraz włączaniu tylko 

połowy lamp podczas zajęć na sali w Godziszce, pragnę podkreślić, że: 

o sala gimnastyczna w Rybarzowicach, podobnie jak w Godziszce 

i Buczkowicach, zostanie w grudniu zupełnie wyłączona dla zajęć 

prowadzonych przez podmioty zewnętrzne, 

o prowadzenie treningów przy włączonej połowie lamp również generowałoby 

koszty, ale przede wszystkim zmniejszałoby bezpieczeństwo dzieci biorących 

udział w treningu, w związku z czym uważam tę propozycję za niemożliwą do 

zrealizowania, 

 wpływ podjętych działań na zużycie energii elektrycznej będzie na bieżąco 

monitorowany i gdy tylko sytuacja na to pozwoli sale gimnastyczne będą znów, 

prawdopodobnie stopniowo, otwierane dla treningów prowadzonych przez kluby 

sportowe, 

 mam nadzieję, że fascynacja sportem, którą klubowi „Beskid Godziszka” udało się 

rozbudzić w dzieciach trenujących aktualnie w szkole w Godziszce, okaże się 

wystarczająca dla przetrwania najtrudniejszego okresu i dzieci wrócą na zajęcia gdy 

tylko pojawi się taka możliwość. 

 

 

Z poważaniem 

Józef Caputa, Wójt Gminy Buczkowice 
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